
Zápis ze schůzky Rady rodičů ze dne 11.1.2018 
 

Přítomní: 

Za Zvonečky: p. Vojtěchová, p. Bydžovská 

Za Sluníčka: p. Šilhavá  

Za Kopretiny: p. Frimlová, p. Křepelková, p. Rejchrtová 

Za Berušky: p. Vajsarová, p. Riegrová  

Omluvení: p. Škop, p. Trojtlová, p. Machová 

 

Charakteristika tříd a hodnocení činností  1. pololetí roku: 
Zvonečky:    

 Třídu tvoří 26 dětí, počet děvčat a chlapců je vyrovnaný. Kromě jedné dívky nastoupily 

v září všechny děti. Začátek roku byl náročný jako každý rok, v letošním roce ale nastoupily 

téměř všechny, i velmi malé děti, v září. Máme 12 dětí, kterým byly tři roky v průběhu září až 

prosince a čtyři, kteří jsou čtyřletí až v dubnu.  

    Doba docházky se individuálně upravovala. Rozumní rodiče začali s docházkou, kdy děti 

mladší tří let, chodily po svačině domů a docházka se prodlužovala dle situace. Některé z nich 

už po týdnu zvládaly celodenní provoz, některým to trvalo déle, ale pokud byli rodiče trpěliví, 

tak adaptace probíhala bez větších problémů. Ve třídě je 1 dítě z cizojazyčného prostředí. Na 

spaní máme 4 děti s plínou. 

   Hodně dětí si zpočátku nedokázalo ani svléknout a obléknout kalhoty a spodní prádlo na 

záchodě. V listopadu už se situace lepší, zlepšila se i sebeobsluha při jídle. Do činností se 

zapojují všechny děti. Ještě v říjnu musela být při řízené činnosti druhá učitelka nebo chůva. 

V listopadu už všechny děti vydrží kratší řízenou činnost. Z výuky děti nejvíce baví hudebně 

pohybová činnost, maňáskové pohádky. 

   Letošní pásmo na besídku bylo zhruba poloviční, protože děti nejsou schopné přednesu 

básniček, byly zařazeny samé básničky s pohybem, např. s prádlovou gumou, netkanou 

textilií. Nácvik krátké písničky místo týdne trvá čtrnáct dní. 

    Stále se zde projevuje to, že 2,5 leté dítě nechápe, že mu někdo bere hračku, nebo že ji 

nemůže nikomu vzít, že verbální komunikaci nahrazuje bouchnutím, strkáním. V tomto 

velkém počtu dětí dochází k mnoha konfliktům. 

     Procházky jsou náročné na udržení dvojstupů, přecházení přes silnici a také moc daleko 

nedojdeme. Pokud je nás okolo dvaceti, chodí s námi chůva, když počet klesne, chodí s dětmi 

pouze učitelky. 

  Od září funkci chůvy vykonává Helena Šolcová,k terá pomáhá: 

- ráno, pokud ještě nepřišla druhá učitelka 

- při strojení na ven a při svlékání po návratu 

- jde s námi na procházku, pokud nás je okolo dvaceti a více 

- při obsluze na záchodech 

- při TV chvilce, pokud tam ještě není druhá učitelka 

- při výtvarné činnosti 

- při obědě, když nás je okolo dvaceti a při následném ukládání dětí na odpočinek 

- odpoledne při vstávání 

- kdykoliv, když vyhodnotíme situaci, že jí je potřeba 

 

Berušky 

Je to třída pro děti se speciálními vzdělávacími potřebami. Celkem máme ve třídě 15 chlapců 

a 7 děvčat, z toho 9 předškoláků a 4 děti vyžadující speciální péči. Ve třídě pracují 4 asistenti 



pedagoga: Geislerová Helena, Macounová Martina, Hrušková Alena a na částečný úvazek 

Hoffmannová Jana. Učitelky s nimi konzultují speciálně pedagogickou péči (SpPg péče) a 

začleňují ji do TVP (zjednodušené pracovní listy, individuální dopomoc při činnostech 

v průběhu dne). Asistenti pedagoga píší pro každé dítě deník o činnosti. 

 V září se děti poměrně rychle zorientovaly v obsazení třídy, kdo jsou učitelky a kdo 

asistentky, aby věděly, koho mají požádat o hračku, kdo jim nabízí různé činnosti, cvičení atd. 

Nastavila se pravidla soužití ve třídě Berušek, rozvěsily se piktogramy a i nadále dětem 

pravidla chování důsledně vysvětlujeme a dbáme na jejich dodržování. Chlapci v této třídě 

jsou celkově méně konfliktní, holčičky jsou bezproblémové.  Problémy nám dělají pouze 

pomalé reakce na pokyny učitelek, je nutné pokyny zjednodušovat a několikrát zopakovat.  

 Předškoláci a některé „ podzimní děti “ mají v šuplíku penál s pastelkami a pracovní sešit 

„Veselá škola“, ve kterém plní různé úkoly. Při všech činnostech je vedeme k větší 

samostatnosti a zodpovědnosti za své jednání.  

Diagnostika dětí: každé dítě má svoje portfolio, do kterého 1x za 3 měsíce barevně 

označujeme pokroky a problémy dětí (zkoušíme nový systém). Děti se speciálními 

vzdělávacími potřebami mají svůj IVP a deník, do kterého pravidelně zapisují asistenti 

pedagoga. 

 

Kopretiny: 

Třída je letos sestavena z 27 předškoláků, z toho 4 OŠD, a sešly se zde děti ze všech tříd a 1 

nový chlapec z Náchoda, proto déle trvalo, než se z dětí stal jakž takž kolektiv. Postupně 

sjednocujeme zvyklosti a pravidla třídy. 

Velké zlepšení při stravování přinesla rekonstrukce a odhlučnění jídelny. 

Nespavý režim, zatím jsme párkrát vyzkoušely, ale bohužel děti jsou neukázněné, nezvládnou 

být v klidu a chovat se ohleduplně ke spícím dětem. Pokud se stane, že vydrží pracovat u 

stolečku, jsou ale zase pro změnu po svačině naprosto vyčerpané a nedokážou se soustředit na 

další odpolední společnou činnost. Děti jsou letos poměrně neukázněné, hodně hlučné, málo 

vzájemně ohleduplné, takže je opravdu nutný stálý dozor. Zatím většina dětí bohužel 

nedospěla v sociální zralosti, zodpovědnost za své chování. Práce s tak velkým kolektivem je 

náročnější, než v jiných letech. Ve třídě se sešlo hodně nesoustředěných, sebestředných dětí, 

děti jsou až na výjimky celkově nezralé, bude náročné je připravit k zápisu, protože běžně 

zařazujeme úkoly, které jsou hodně pod úrovní předškoláka. Pochopitelně např. pracovní listy 

a grafomotoriky upravujeme podle schopností jednotlivých dětí. Ve třídě jsou 3 děti s IVP 

.Děti s OŠD se přiměřeně rozvíjejí a dozrávají a budou na ZŠ dobře připraveny. 

 

Sluníčka: 
 Do třídy Sluníček je zapsáno 26 dětí – 16 chlapců a 10 dívek. 10 dětí přešlo ze třídy 

Zvonečků, 9 dětí je úplně nových a 7 dětí jsou Sluníčka z minulého roku. Na začátku roku 

bylo tedy vidět, že všechny děti nejsou úplně nové, protože denní režim třídy jsme zvládli 

poměrně rychle a dobře. Třída je při volné hře občas hlučnější a musíme ji usměrňovat (z 

důvodu většího počtu chlapců). Adaptace dětí proběhla bez větších potíží. Celkově docházka 

dětí je stále ve velkém počtu.  

Výchovně vzdělávací činnosti zvládáme probírat dle plánu. Starší děti už vydrží při programu 

sedět delší dobu, zapojují se. Mladší děti musíme více motivovat, po chvíli se začnou 

povalovat po koberci a pošťuchovat souseda. Nedávají pozor.   

Podobné to je i u jazykové činnosti. Více vydrží u různých oromotorických cviků, 

maňáskových pohádek nebo i u pohádek z dataprojektoru. Při čtených pohádkách spoustu dětí 

neumí poslouchat.  

Při pohybové činnosti každý den ráno nebo v tělocvičně jednou za týden se zapojují všechny 

děti. 



Výtvarná a pracovní činnost děti baví. Už většinou všichni přijdou, že si chtějí taky něco 

vyrobit, namalovat.  

Hudební činnost mají děti rády, ale ještě spousta dětí jen poslouchá a nezpívá, nebo když už 

zpívá, tak velmi potichu.   

Akce 1.pololetí : 

9.9. Vítání občánků  - p.uč. Jana Šedková DiS. 

21.9. Podzimní setkání u javoru 

2.10. Krakonošova zahrádka – 1.budova  - děkujeme za spolupráci rodičům  

4.10. Exkurze v DD, krátký program pro seniory 

Od 4.9.do 7.11. plavání. Letos byla náročná doprava díky objížďce přes Lachov, děti zvládaly 

cestování hůř než loni. Zpočátku byl problém s dodržením času. Postupně plavecká škola 

vymyslela lepší systém a my měli možnost v klidu se po kurzu převléknout a nasvačit ve 

vestibulu. Na kurz bylo přihlášeno 27 dětí. Plavčice byly tentokrát tři, kurz měl vyšší 

vyučovací úroveň. Stále se řeší problém s navýšením cestovních nákladů. Doplatily jsme 

rozdíl 139,- Kč na dítě z provozních nákladů. 

20.10. Polsko – předškoláci -  program byl připraven převážně mimo polskou MŠ – Muzeum 

obchodu, vyhlídková věž, procházka po náměstí. Polské děti předvedly tance.  

23.10. Divadlo Pernštejn „Jak čerti Kopyto a Jelito vařili vtipnou kaši“  

30. 10. Rytmická show – cena 55Kč – poměrně slabý výkon protagonisty 

2. 11. Exkurze do zubní ordinace Medical CANNABIS s. r. o. – Berušky   
16.11. workshop pro rodiče – Sociální zralost – Hana Otevřelová  - účast 35 rodičů  

25.11. vítání občánků - p.uč. I.Vítková  

listopad- prosinec „Sněhuláci kolem nás“ – Kopretiny  - výstava sněhuláků – spolupráce 

s rodiči – byli jsme mile překvapeni tvořivými nápady, zapojily se téměř všechny děti. 

Děkujeme rodičům za spolupráci 

1. budova byla zdobit vánoční stromek a zazpívat koledy v DD Slunečnice   
30. 11. Příprava krmítka na zimu (čištění, sypání semínek a věšení lojových koulí)  
30. 11. Vánoční výstava v Domově důchodců v Polici nad Metují, stromeček na zahradě 

ozdobený na Vánoce  

30.11. Malý mikulášský program – 1. budova  - krásná motivační pohádka o čertech, aby se 

děti nebály i s nadílkou  

5.12. Mikulášská nadílka 2. budova   

7. 12. – výlet do ZOO– zdobení stromečků  

11. a 13.12. vánoční besídky 

15. 12. – vánoční vystoupení Kopretin v pečovatelském domě  

19. 12. – vánoční nadílka  
 

Plánované akce -2.pololetí: 

 Vizus  - termín 24.1.2018 v 10,30 hodin 

 „ Polickem s rodiči “ od února do června  - akce 1 . budova třída Zvonečky a 

Sluníčka -  cílem je poznávání Police a širšího okolí (při školkových procházkách se 

moc daleko nedostaneme), líbí se nám myšlenka, že se některé rodiny domluví a 

vyrazí spolu nebo se při hledání setkají s další hledající rodinou a chceme vám dát 

třeba  nějaký cíl výletů. O celé akci budou k dispozici průběžné informace na 

nástěnkách v MŠ a na webu. 



 

 30. 1. 2018 v 15,30 hodin   p. Mgr. Y. Nemešová– již poslední odborně tématické 

setkání s rodiči (šablony) –  název „Úspěšnost  dítěte předškolního věku v ZŠ“   

Program: 

praktická ukázka práce s dětmi -  logopedické cvičení  -  jazyk. gramotnost 

s předškoláky, jak se s nimi pracuje  v rámci RVP v MŠ  - připraví Lenka Šimková 

jak může ovlivnit výsledky učení předčasný nástup dítěte do ZŠ a naopak 

úskalí nástupu dítěte s logopedickou vadou do školy  

poruchy učení tzv. dys- funkce  - jak vznikají a jak jim předejít 

ukázka pomůcek a literatury využívaných v MŠ k rozvoji řeči. 

Tato akce není pouze vnitřní záležitostí školy, ale je přístupna i ostatní veřejnosti 

 13.2.2018 Karneval  - povolání a řemesla  

 2.5. – zápis do MŠ na školní rok 2018 -2019 

 22.5. divadlo Matýsek . „O vykutáleném štěstí“ – 8,15  hodin – 45 Kč při více jak 50 

dětech   

 
Zápis do ZŠ  
Měl by proběhnout v dubnu (pravděpodobně 10. nebo11.4. – bude upřesněno ZŠ). Pokud 

rodiče uvažují o odkladu školní docházky, musí u zápisu doložit 2 doklady. 

Citace školského zákona  -  § 37 

Odklad povinné školní docházky 

(1) Není-li dítě tělesně nebo duševně přiměřeně vyspělé a požádá-li o to písemně zákonný zástupce 

dítěte v době zápisu dítěte k povinné školní docházce podle § 36 odst. 4, odloží ředitel školy začátek 

povinné školní docházky o jeden školní rok, pokud je žádost doložena doporučujícím posouzením 

příslušného školského poradenského zařízení, a odborného lékaře nebo klinického psychologa. 

Začátek povinné školní docházky lze odložit nejdéle do zahájení školního roku, v němž dítě dovrší 

osmý rok věku. 

(2) Při zápisu do prvního ročníku základní škola informuje zákonného zástupce dítěte o možnosti 

odkladu povinné školní docházky. 

(3) Pokud se u žáka v prvním roce plnění povinné školní docházky projeví nedostatečná tělesná nebo 

duševní vyspělost k plnění povinné školní docházky, může ředitel školy se souhlasem zákonného 

zástupce žákovi dodatečně v průběhu prvního pololetí školního roku odložit začátek plnění povinné 

školní docházky na následující školní rok. 

(4) Pokud ředitel školy rozhodne o odkladu povinné školní docházky podle odstavce 1 nebo 3, 

informuje zákonného zástupce o povinnosti předškolního vzdělávání dítěte a možných způsobech jejího 

plnění. 

 
Docházka do MŠ  
V novém omluvném docházkovém systému máme přihlášeno asi 40 rodičů,  kteří jej 

využívají. 

Dále prosím rodiče, hlavně na 2. budově, aby dodržovali příchod dětí do MŠ striktně do 8.00 

hodin. MŠ se pak zamyká, ale hlavně pozdě přicházející děti (většinou právě vytažené 

z postele) nemají možnost si ráno pohrát a plynule se zapojit do činností třídy.Dále apeluji i 

na včasné odchody z MŠ-  provoz MŠ končí v 16 hodin. 

 



Novinky  ze školství  
 

Nový pan ministr  Robert Plaga střídá v čele ministerstva po p. ministryni Valachové ještě 

Stanislava Štěcha – čili 3. ministr během 1 roku . Dosud se věnoval na ministerstvu spíše 

vysokému školství a vědě. Po svém nástupu do funkce učinil na ministerstvu především 

personální změny. Jeho prioritou je provést revizi drahé inkluze a integrace (což podle nás 

znamená téměř likvidace). Další prioritou jsou platy učitelů, nikoli tarifní, ale netarifní, což 

asi učitelé moc neuvítají. A dalším krokem je sport a financování soukromého školství. 

První vlaštovka změn pro MŠ  je už na světě od 1.1.2018, od září 2017 vstoupila v platnost  

úprava RVP PV v kapitole 7.6 Personální a pedagogické zajištění, která garantovala 

mateřským školám překrývání učitelek na vycházky  a to minimálně 2,5 hod. denně, čili 

školkám na toto musely být poskytnuty finance. Od ledna je tato povinnost nahrazena 

slůvkem „optimálně a dle podmínek školy“, čili už nemáme garanci financování. 

 
Logopedie   
Počet docházejících dětí na logopedickou prevenci je 30. P. učitelky p. Vítková a p. Šimková  

nejsou schopny z časových důvodů tolik dětí  pojmout, proto nám  nabídla  p. Mgr. Rajsová 

po dohodě s SPC pomoc – některé děti (předškoláci), přejdou na logopedii opět k ní . Systém 

bude fungovat stejně jako dosud. P. Rajsová zde bude v lichý čtvrtek, telefon na p. Rajsovou 

je 604 901 636.  

Bohužel musím konstatovat, že tento bezplatný nadstandard rodiče často zneužívají. Nejsou 

schopni se ani omluvit na domluvenou logopedickou schůzku. Apeluji na rodiče, pokud se 

nemohou dostavit na domluvenou schůzku, aby se omluvili včas. Pokud tak rodiče neučiní, 

vyhrazuje si MŠ právo dítě z logopedické intervence vyškrtnout a rodiče si musí najít 

klinického logopeda v Náchodě, v Broumově nebo v Teplicích. V případě opakující se 

nepřítomnosti rodiče uhradí ušlou mzdu logopedické preventistky.vDále bych chtěla 

upozornit, že dítěti nestačí  logopedická půlhodina 1x za 14 dní v MŠ k tomu , aby se správně 

naučilo mluvit, ale je třeba s ním procvičovat mluvidla denně doma.  

 
Vrácení přeplatků za stravné  
 Budeme posílat na Váš účet v lednu- během příštího týdne.  

 
Potvrzení o zaplacení školného v roce 2017  

Ředitelka toto potvrzení vydá na požádání rodičů, uveďte, prosím, který z rodičů uplatňuje 

slevu, zda otec nebo matka.  

Vybavení  MŠ, sponzoři 
MŠ si letos díky integracím pořídila spoustu pomůcek a her na rozvoj řeči a řečových funkcí, 

na rozvoj paměti a pozornosti, rozvoj motoriky, Montessori pomůcky aj. Pro rozvoj 

sluchového vnímání, pohyb i relaxaci mají Berušky nový radiomagnetofon. Pro rozvoj 

pohybových funkcí byla zakoupena na ven velká trampolína a pomůcka pro relaxaci -  

houpací závěsné křeslo. Všechny pomůcky MŠ pořídila za 66 tisíc korun. 

Na zahradu již máme místo demontovaných věží zakoupenou sestavu pro malé děti, pro větší 

děti budeme řešit dle přidělených financí z rozpočtu zřizovatele v roce 2018.  

Třída Kopretin se konečně dočkala nových delších lehátek.  

Zaměstnancům jsme zvelebili zázemí šatny. 

Dárce, který si nepřeje být jmenován, věnoval na vánoční hračky 1500 Kč– byl zakoupen 

nový kočárek do Berušek.  



Na ven byly zakoupeny nové lavičky, protože ty staré už dožívají. 

Plánované investice na rok 2018: 

Tyto investice se budou konat, pokud město schválí přidělení financí v rozpočtu. 

Jednalo by se o celkovou rekonstrukci suterénu, hlavně kuchyně, potažmo je nutné provést 

nové rozvody zastaralé elektroinstalace, vody a odpadů. Dále je v plánu rozšíření prostoru 

malé učebny. A zbývá ještě dodělat nové kryty na topení v Beruškách. V návrhu na rok 2018 

je i vybavení přední části zahrady novými herními prvky.  

 

Dotazy:  

1) Kopretiny chodí málo ven   

- Kopretiny chodí v 99 % ven stejně jako ostatní třídy - buď jdeme nebo 

nejdeme, většinou všechny třídy- dle počasí a aktuální situace . 

 

 

 

 

 

        Zapsala: Baláková Dana  

 

 


